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Åbent brev til Aarhus Byråd og virksomhederne på Aarhus Havn 
 

Vi har i dag med beklagelse læst Havnedirektør Thomas H. Borchs (THB) pressemeddelelse, tilgængeligt på 
følgende link: https://www.aarhushavn.dk/dk/nyheder__medier/pressemeddelelser-og-nyheder/arkiv/nej-
til-vindmoeller-langs-oesthavnsvej.htm, og vi er i Aarhus Vindmøllelaug I/S (AaVML) overbeviste om at der 
må foreligge en misforståelse. 

I pressemeddelelsen fremlægger THB nogle misforståelser, som vi nu er nødt til at korrigere for at få sagens 
gang belyst: 

 

Angående ”motiv” som havnedirektøren fremfører, startende med et postulat: 
“Aarhus Vindmøllelaug I/S forsøger aktuelt at få virksomheder og private borgere til at investere i et 
vindmølleprojekt…” og senere ”… Alligevel turnerer de nu rundt og forsøger at sælge andele i projektet…” 

Dette er en misforståelse. AaVML har indkaldt havnens virksomheder til virtuelt infomøde på fredag d. 11. 
december for at undersøge indstillingen blandt virksomhederne der, ligesom almindelige borgere og andre 
virksomheder i Aarhus, som ønsker at tage aktivt del i og ansvar for den grønne omstilling, vil kunne købe 
andele hvis projektet på et senere tidspunkt opnår byggetilladelse. Det var hensigten på mødet, at fortælle 
om projektets status og om at vi vil sælge tegningsretter nu før vi kan udvikle projektet og at en lejeaftale 
med havnen samt en byggetilladelse vil være en forudsætning for at andelene kan sælges på et senere 
tidspunkt. 

 

Angående Aarhus Havns indstilling til vindmøller på havnen: 
”Ved vores møde med Aarhus Vindmøllelaug afviste vi at underskrive en hensigtserklæring om, at vi vil se 
på muligheden for at placere de fire foreslåede møller langs Østhavnsvej eller for den sags skyld se på en 
anden placering. Det har vindmøllelauget sågar skrevet i deres eget mødereferat…” 

Det mener vi ikke er korrekt. I vindmøllelaugets mødereferat 28. august der er skriftligt rettet og godkendt 
af havnen står bl.a. følgende: ”Det blev drøftet, at hvis der skal bygges vindmøller der, skal det ske 
samtidigt med at ydermolerne bygges for at sikre bedst økonomi i vindmøllerne. Hvis AAK (tilføjet Aarhus 
Kommune) vil udlægge arealer til vindmøller på den planlagte ydermole, er AAH (tilføjet Aarhus Havn) villig 
til at se positivt på det.” 
 
Vindmøllelauget vil helst have placeringen inde på den nuværende havn. Under mødet i august  var havnen 
ikke varm på ideen, men vi tror stadig at vi via dialog kan opnå den placering. Andre havne har fint kunnet 
imødekomme vindmøller på sådanne arealer. Aarhus Kommune er jo ejer af havnen og har mulighed for at 
gøre sin indflydelse gældende. Vi foreslår hermed et snarligt møde mellem AaVML og Aarhus Havns 
bestyrelse, hvori der sidder tre byrådsmedlemmer. Vil bestyrelsen tage initiativ til at indkalde AaVML? 
 
Byrådet vedtog VE Temaplanen den 18. november med et klart flertal og det blev gjort klart under 
debatten at flertallet vil se positivt på flere end to vindmøller på havnen og vindmøllelaugets forslag med 
fire vindmøller udover de to oprindelige blev nævnt. Teknisk Udvalg skrev i mødereferatet på mødet d. 11. 
november at citat: ”Udover selve temaplanen, så vil Ango Winther, Steen Bording Andersen, Jan Ravn 
Christensen, Sander Jensen og Peter Hegner Bonfils se velvilligt på konkrete vindmølleprojekter på Aarhus 
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Havn udover dem, der er fremlagt i nærværende temaplan, herunder f.eks. den offentligt fremlagte idé fra 
Aarhus Vindmøllelaug.” Derudover ser vi Aarhus Havns ambitioner om en mere bæredygtig profil gå hånd i 
hånd med AaVML’s projekt. 
 
Desuden havde vi i fredags, d. 4. december, telefonisk møde med THB, som lovede at ville ”forholde sig 
neutral og afvente den politiske behandling”. 
 

Denne holdning glæder os selvfølgelig, da det vil være upassende, såfremt havnen kæmper imod et projekt, 
som rent faktisk skal afgøres i en demokratisk proces, der ikke føres på havnen, men på Rådhuset i Aarhus. 
Holdningen tog vi for gode varer indtil i dag, hvor THB tilsyneladende har misforstået vore hensigter. Vi 
havde selvfølgelig håbet at kunne opklare den slags misforståelser uden at skulle bruge tid på breve fra 
Aarhus Havns advokat og pressemeddelelser. 
 

Vi har d. 10 november udbedt os et møde med formanden for Aarhus Havns bestyrelse borgmester Jakob 
Bundsgaard men han henviste til at VE Temaplanen skulle på plads først. 

 

Mvh. 

Aarhus Vindmøllelaug I/S 

Peter Esmann 


